

國立宜蘭大學通識核心課程修習細則

103年4月22日102學年度第2學期第1次通識教育委員會課程委員會議訂定
103年5月27日102學年度第2學期第3次教務會議修正通過
105年5月04日104學年度第2學期第2次人科中心課程委員會會議通過
105年5月19日104學年度第2學期第2次通識教育委員會課程委員會議修正通過
105年5月31日104學年度第2學期第3次教務會議修正通過
106年9月4日通識教育中心106學年度第1學期第1次中心會議通過
106年11月1日通識教育中心106學年度第1學期第2次中心課程委員會議通過
106年11月8日博雅學部106學年度第1學期第1次課程委員會議修正通過
106年12月21日106學年度第1學期第3次教務會議通過
112年1月5日通識教育中心111學年度第1學期第2次中心課程委員會議通過
112年2月23日博雅學部111學年度第2學期第1次課程委員會議通過
112年3月14日112學年度第2學期第2次教務會議修正通過

第一條 依據本校通識教育課程修課準則，特訂定「國立宜蘭大學通識核心課程修習細則」（以下簡稱本細則）。

第二條 通識核心課程包括環境永續學群、多元社會與文化學群、公民素養學群、自我發展學群及文學經典學群等五學群，學生應於各學群修習一門課程二學分，共計十學分。

第三條 施行方式：

- 一. 通識核心課程中，環境永續、多元社會與文化、公民素養、自我發展等四學群於大一修習；文學經典學群於大二修習。
- 二. 通識核心課程為必修課程，各學群同一時段開設多門課程供學生修習，學生應在學校排定時段內，在選課系統填寫課程志願序，依據電腦分發結果修讀。
- 三. 通識核心課程各時段班級限修人數由通識教育中心議定，重補修者採特殊選課方式作業。
- 四. 通識核心課程為必修課程，同一學群內之課程視為同一門課。已取得該學群學分者，不得再修習同一學群其他課程。文學經典學群另有抵免相關規定，不受本款前述規定之限制。
- 五. 學生須於學校開放網路選課期間，完成選課程序，若因故未完成選課者須於開學後辦理加選程序。第二次加退選後，仍未上網選課之同學，將由註冊課務組進行配課。

第四條 本細則經通識教育中心課程委員會議、博雅學部課程委員會議、教務會議通過後公佈施行。

National Ilan University General Education Courses Enrolment Enforcement Rules

Provide by the 1st General Education Courses committee meeting curriculum meeting in
102 Academic year 2nd semester on April 22, 2014
Amended and passed in the 3rd Academic Affairs Meeting in 102 Academic year
2nd semester on May 27, 2014
Passed in the 2nd Human Science Center curriculum committee meeting in
104 Academic year 2nd semester on May 4, 2016
Amended and passed in the 2nd General Education Courses committee meeting curriculum meeting in
104 Academic year 2nd semester on May 19, 2016
Amended and passed in the 3rd Academic Affairs Meeting in 104 Academic year
2nd semester on May 31, 2016
Passed in the 1st General Education Courses Department meeting in 106 Academic year
1st semester on Sept 4, 2017
Passed in the 2nd General Education Courses Department curriculum meeting in
106 Academic year 1st semester on Nov 1, 2017
Amended and passed in the 1st School of Liberal Arts curriculum committee meeting in
106 Academic year 1st semester on Nov 8, 2017
Passed in the 3rd Academic Affairs Meeting in 106 Academic year 1st semester on Dec 21, 2017
Passed in the 2nd General Education Courses Department meeting in 111 Academic year
1st semester on Jan 5, 2023
Passed in the 1st School of Liberal Arts curriculum committee meeting in 111 Academic year
2nd semester on Feb 23, 2023
Amended and passed in the 2nd Academic Affairs Meeting in 112 Academic year
2nd semester on March 14, 2023

Article 1 In accordance with National Ilan University General Education Courses Enrolment Directives, hereby formulated the “National Ilan University General Education Courses Enrolment Enforcement Rules” (hereinafter “the Regulations”).

Article 2 General Education Courses included Environmental Sustainability, Multicultural Society, Civic and Citizenship Education, Self-Development, and Classical Literature total 5 Groups. The students of National Ilan University shall complete 1 subject per group to earn 2 general education credits each to meet total 10 general education credits.

Article 3 Implementation way:

1. In the General Education Core Courses, Environmental Sustainability, Multicultural Society, Civic and Citizenship Education and Self-Development total 4 groups will be carry out in the 1st academic year where Classical Literature will be in the 2nd academic year.
2. The General Education Core Courses are compulsory courses, with multiple subjects available in each course on provided timing, students shall fill out course counter form in the course selection system and enrol according to the computer auto generated result.
3. The General Education Core Courses maximum student enrolment amount shall be agreed by the College of Humanities and Management, student who require retaking subjects shall apply under special cause selection method.
4. The General Education Core Courses are compulsory courses, subject enrolment under same course shall be see as one subject. Students who had completed course shall not apply different subjects under the same course. For Classical Literature would not be limit under the above mentioned rules, instead other credit exemption regulations shall be applied.
5. Student shall complete subject enrolment in the course selection system within the available period given by the University. Student who unable to complete the enrolment within the period shall complete the second enrolment procedure once the semester started. Student who still unable to enrol in the course selection system even after the second given period will then follow the subject arrangement of registrar section.

Article 4 The Regulation shall be passed by the General Education Course Centre committee meeting, school of Liberal Arts committee meeting, and Academic Affair meeting before enforcement.